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ACTA JUNTA MUNICIPAL DE L’ALTET, ELS BASSARS I ELS ARENALS DEL SOL 

 

Data: 16/06/2020 

Hora de començament: 19.30 h 

Assistents:  

-     Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

-     Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

-     Regidor de Recursos Humans: Ramón Abad Soler 

-     Alcalde Pedani de l’Altet: José Manuel Meseguer Sánchez 

-     Alcalde Pedani dels Bassars: Vicente Urios Pastor 

-     Alcalde Pedani dels Arenals del Sol:  Antonio Garzón Gonzálvez 

-     Representant Grup PSOE: Mariano Valera Pastor 

-     Representant Grup PP: Manuela Mora Pascual 

-     Representant Grup Compromís: Felip Sánchez Gamero 

-     Representant Grup Ciutadans: Eva M. Crisol Arjona 

-     Representant Grup Vox: Maribel Ramal 

-     AV l’Altet: Francisca Teresa Sabater 

-     AV DUNASS: José M. Marco González 

-     AMPA CP Rodolfo Tomás i Samper: José Bertran Babot 

-     Ames de casa de l’Altet: Francisca Teresa Sabater 

-     Comunitat Propietaris C. Sant Francesc d’Assís: M. Inés Valenciano  

 

Hora de finalització: 21.30 h 
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

La regidora de Participació, Puri Vives, dona la benvinguda a tots els participants a la Junta, i informa 

que la reunió serà gravada; a continuació, es passa al punt 1 de l'ordre del dia. 

Els assistents a la Junta decideixen l'aprovació de l'acta anterior. 

 

2. Informació sobre qüestions d'interés de la Regidoria, amb motiu de la COVID-19 

La regidora de Participació, Puri Vives, comença dient que amb motiu de la COVID-19 hi ha hagut una 

retallada de pressupostos en totes les regidories de l'Ajuntament, per a ajudar a la ciutadania a través 

de Drets Socials (ERTOS, autònoms, famílies, etc.); per això, la partida dels Pressupostos Participatius ha 

sigut destinada íntegrament a aquestes ajudes, ja que per forma i temps era impossible dur-los a terme 

en el que queda d'any. 

Informa també que s'està treballant a actualitzar el model dels Pressupostos Participatius perquè en un 

futur, tant a l'hora de valorar com d'executar, es puguen realitzar més ràpidament, amb la finalitat que 

no es col·lapse cap regidoria. 

Explica que, hui dia, estan i seguiran tancats els centres cívics fins que es puga garantir la seguretat de 

les persones, sobretot dels majors. En aquest cas, la Regidoria de Benestar Social va a l'una amb la de 

Participació, els centres socials també romanen tancats. 

D'altra banda, s'estan tramitant les subvencions per a les associacions; quan es publiquen es comunicarà 

per correu. També comenta que és important tindre actualitzades les dades de les associacions i 

demanar el certificat digital, ja que per a qualsevol tràmit que s'haja de fer per l'Administració 

Electrònica és imprescindible comptar amb la signatura digital. 

Trasllada que s'ha estat pendent en tot moment de la situació en les pedanies a través dels pedanis, que 

han anat informant de la situació. 

Un altre punt que comenta és que es procedirà a instal·lar en les pedanies punts WI-FI on no hi ha, i a 

reforçar els que ja estiguen. 

Antonio Garzón, alcalde pedani dels Arenals del Sol, diu que no ha entés l'explicació sobre els punts wifi. 

Puri Vives contesta que els instal·laran en diferents pedanies, entre elles l'Altet. Quan es faça, 

s'informarà a través d'un correu electrònic. 
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3. Informació d'actuacions en pedanies, amb l'assistència del regidor Ramón Abad Soler 

Ramón Abad, regidor de Recursos Humans, diu que la seua intervenció és per a fer un balanç de l'àrea 

de Seguretat Ciutadana i Funció Pública, i sobre l'estat d'alarma, que com és sabut es va decretar el 14 

de març, i a partir d'ací només es va poder eixir per a l'imprescindible i de forma justificada. Fa esment 

al comportament cívic i responsable tant de la ciutadania com de les forces de seguretat. 

D'altra banda, comenta que fins que no va arribar la fase de desescalada no es va poder reprendre 

l'activitat laboral i econòmica, i que ara que estem en fase tres, amb les noves normes emeses pel 

Consell, ja es permet el 100% a les terrasses i un major aforament a l'interior dels bars i restaurants. A 

més, diu que, des que es va permetre l'eixida dels xiquets i xiquetes i la pràctica d'esport, va haver-hi un 

Precepte Ministerial que eximia els nuclis de població amb menys de 10.000 habitants a complir les 

normes de seguretat que s'exigia per a les poblacions amb més habitants. Es va consultar a la Delegació 

de Govern, i en el cas d'Elx, es va contestar que cap de les nostres pedanies complia amb aquest requisit 

perquè no tenia consideració jurídica d'Entitat Local Menor ni administrava la població. 

Finalment, Ramón Abad explica que hi ha un ens gestor de platges que està treballant en un Pla de 

Contingències, i que ja s'estan aplicant les primeres mesures. Aprofita per a convidar tots els assistents 

a aquesta Junta a anar el divendres a la vesprada al Centre de Congressos, on es realitzarà una reunió 

per a explicar aquest Pla de Contingències. 

El regidor de Pedanies, Vicente Alberola comença dient que farà un resum de les inversions que es duran 

a terme en les pedanies, principalment en les de la Junta de hui. Explica que el plec de manteniment de 

voreres ja s'ha aprovat i està adjudicat; comenta que l'Altet i els Arenals del Sol es beneficiaran més en 

aquest cas que els Bassars, ja que tenen un nucli urbà amb bastants voreres. 

D'altra banda, en el contracte d'asfalt i reparació de camins ja s'han obert els sobres de les ofertes i es 

preveu que al juliol s'adjudique, ja que això ha d'estar acabat abans de finalitzar l'any. També a l'Altet es 

va finalitzar el tancament de les instal·lacions esportives, de la pista i de la piscina. Als Bassars, el plec 

de la reforma dels Habitatges dels Mestres està ja redactat i pendent de licitar. 

A més, als Arenals del Sol, la substitució d'una connexió d'aigua potable i d'un nou depòsit està ja 

adjudicada i començarà al setembre. 

També s'ha aprovat en Junta de Govern Local el projecte de renovació de canalització d'aigua potable 

en l'avinguda de Sant Francesc d'Assís de l'Altet. 

Per a finalitzar, comenta que així és com està actualment la inversió del Pla de Pedanies, que ja està 

realitzat entre un 22-25%, i la intenció és que quede completat abans de finalitzar la legislatura. 

Manuela Mora diu que, segons ha entés, hi ha tres obres que es faran des d'Aigües d'Elx, la dels Arenals 

i dos a l'Altet; i pregunta que quan s'han aprovat en el Consell d'Aigües. 

Vicente Alberola respon que ell no ho pot saber perquè no està en aquest Consell. 
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Manuela Mora comenta que ella sí que està, i que no recorda que s'haja aprovat; que en el Consell 

celebrat fa un mes no venien en l'ordre del dia, i que en el pròxim tampoc estan; si es van aprovar mesos 

arrere o en la legislatura anterior, no ho recorda; per la qual cosa demana a Vicente Alberola que quan 

tinga una resposta li la transmeta. 

Antonio Garzón contesta que creu que es va aprovar en aquesta legislatura, encara que fa ja alguns 

mesos. 

Ramón Abad explica que en la reunió celebrada el 15 de febrer de 2020 es va adjudicar a l'empresa 

mercantil AXA-Obras e Infraestructuras, l'obra del depòsit d'aigües dels Arenals del Sol. 

 

4. Precs i preguntes 

Puri Vives dona el torn de paraula a Ángel J. Tristán, un dels participants en la Junta, que anteriorment 

havia comentat que era conscient que no tenia vot, ja que l'associació a la qual pertany no consta com 

a representant en la Junta, però sí veu, per la qual cosa vol comentar algunes qüestions. Pregunta si es 

té algun mapa sobre les canalitzacions de fibrociment que encara queden instal·lades a l'Altet, i si les 

que es canviaran són les de l'avinguda Sant Francesc d'Assís. A més, vol saber si hi ha algun pla per a 

escometre la resta dels carrers. Respecte al contracte d'asfalts i voreres, pregunta quins carrers són els 

que s'arreglaran. 

D'altra banda, demana informació sobre unes inversions per a uns reductors de velocitat en l'avinguda 

Sinus Ilicitanus, ja que l'any passat es va iniciar una recollida de signatures que es van enviar a 

l'Ajuntament via OMAC, de les quals no s'ha obtingut resposta. 

Quant a les fogueres a la platja, no està d'acord que es continuen permetent, demana que es busque un 

espai alternatiu. A més, diu que no li sembla bé que l'associació que representa no puga participar en 

les juntes veïnals perquè hi ha un llistat de fa onze anys que no s'actualitza, tal com mana el Reglament 

de l'Ajuntament. 

Per a acabar, diu que la resta de temes que volia consultar els enviara per OMAC. 

Puri Vives diu que des de Participació es contesta sempre, i el que no es pot, per no ser de la seua 

competència, ho trasllada als seus companys i es fa seguiment. Referent a no poder pertànyer a les 

Juntes, el motiu és que en el Reglament de les Juntes Municipals del Camp, en el seu article 41, diu que 

“les associacions participants han d'estar registrades i no ser superior a deu”, per la qual cosa no se li 

denega la seua participació, és que estan ja les deu. Diu que poden participar-hi quan vulguen, que això 

ha quedat clar, ja que són ací, el que no tenen és vot. 

Ángel Tristán opina que les associacions que pertanyen a les juntes no són membres vitalicis, i s'haurien 

de renovar les deu vocalies en cada mandat, ja que ho posa en el reglament. 
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Puri Vives li contesta que no es pot llevar cap associació de les Juntes, que per a això s'han de donar de 

baixa i que, hui dia, no ho ha fet cap. 

Ángel Tristán expressa la seua disconformitat amb l'acta anterior; diu que no apareixen les seues 

paraules, encara que ell sí que hi va intervindre, i espera que en la pròxima sí que apareguen. 

Puri Vives diu que personalment li farà arribar la contestació a les qüestions que ha plantejat, i a les que 

envie per Registre. 

Vicente Alberola pren la paraula, i comenta que s'encarregarà d'esbrinar el referent a les canonades de 

fibrociment i a l'estat d'aquestes en tota la pedania. Respecte a quins camins i carreteres s'arreglaran, 

els pedanis han passat ja les necessitats de cada pedania i ara els tècnics de Manteniment ho estan 

avaluant. Quan s'adjudique l'obra, passaran un llistat sobre els camins i les carreteres en què s'actuarà. 

José M. Marcos, representant de DUNASS, fa un aclariment referent a les associacions que hi participen. 

Diu que ell fa molt temps que està en l'associacionisme i està d'acord que hi ha associacions que estan 

apuntades des del principi i que no acudeixen a les Juntes; opina que s'hauria de fer una renovació. A 

continuació, passa a enumerar les preguntes que té des de l'associació. 

En l'apartat de la Covid, han observat una sèrie de manques, sobretot en el sector infantil i juvenil; zones 

d'esplai molt deixades. L'adaptació del túnel de l'Altet, en la part exterior, com a parc i zona verda; creu 

que es podria arreglar amb poca inversió. 

Opinen que és urgent fer una intervenció en la intersecció del camí del Càmping amb la vereda de les 

Cendres. Hi ha una revolta perillosa i la visibilitat no és bona; l'espill que hi ha només cobreix la meitat 

de l'angle; a més, hi ha molta gent que fa esport per allí i fa poc va haver-hi un accident. 

Sol·liciten diversos carrils bici; un que unisca la rotonda dels Arenals amb l'edifici Gran Bahía, així es 

podria connectar el Passeig Marítim amb els carrils ja existents. Un carril urbà des de Sinus Ilicitanus i la 

Concòrdia fins a la Ciutat Esportiva. Un altre que faça connexió des de la carretera del cementeri fins a 

la carretera dels Bassars, perquè hi ha un tram sense fer i seria important que l'Ajuntament es posara 

en contacte amb la Diputació, com van fer en l'entrada de l'Altet, i així tindre aquest vial per a gaudi dels 

veïns; i, finalment, un que vaja des de l'avinguda Cristòfol Colom fins a Urbanova. 

Quant a actuacions arqueològiques, comenta que hi ha dos jaciments romans descoberts en les dunes 

de l'Altet, i pregunta que quins són els plans de l'Ajuntament referent a això, ja que han sigut valorats 

per experts com d'alt valor arqueològic i paisatgístic. 

D'altra banda, proposa la restitució de les lletres de formigó que estan caigudes en la rotonda de la platja 

de l'Altet; o la seua retirada, per a evitar col·lisions; a més d'un estudi de l'estat de les voreres i carrers 

que estan en molt mal estat; la millora dels ferms de les carreteres i la instal·lació de semàfors a 

l'avinguda Sant Francesc d'Assís. 

Als Arenals del Sol proposa que es faça un estudi integral de carrers i voreres en mal estat. 

Als Bassars i zones del camp, proposen la neteja i desbrossament de camins. 

Una altra de les peticions fa referència al centre de salut de l'Altet, sol·liciten un PAS 24 h, farmàcia de 

guàrdia, sala de RX i una ambulància de manera permanent, ja que cal esperar el SAMU una mitjana de 

quaranta minuts. 
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Demanen que s'unisquen esforços entre Elx i Santa Pola, com ocorre a l'estiu i s'amplie a tot l'any el parc 

de bombers. 

També pregunten sobre l'aeroport i voltants, volen saber si es tindrà en compte posar el nom de l'Altet 

tant en els cartells de l'autovia com dins del recinte aeroportuari i, a més, demanen que la futura estació 

de tren que arribarà a l'aeroport porte el nom d'Aeroport-l'Altet de manera oficial, i demanden un carril 

bici directe, que unisca l'aeroport amb la pedania de l'Altet. 

Demanen que l'ajuntament sol·licite a AENA que l'Altet siga inclòs íntegrament en la seua actuació 

d'aïllament acústic d'habitatges, perquè ara només estan incloses una part d'aquestes. 

Sol·liciten la creació d'un Àmbit Territorial Inferior al Municipi, una EATI o una Junta de Districte 

Autònoma per a l'Altet, amb pressupost propi per a la pedania. 

Acaba dient que totes les propostes que ha llegit es remetran a la Regidoria i al pedani de l'Altet. 

 

Puri Vives comenta que si algun regidor dels presents vol contestar a alguna de les preguntes que siguen 

de la seua àrea. A més, traslladarà totes les qüestions plantejades a les regidories competents. 

Inés Valenciano, presidenta de l'AV de la Cooperativa de Sant Francesc d'Assís, demana l'obertura del 

centre social de la cooperativa per a poder donar servei als veïns; a més diu que comparteixen el centre 

amb la Unió de Festers, i demana que se'n vagen a un altre espai, ja que en la zona viu molta gent gran 

que no pot desplaçar-se a l'altre centre que hi ha a la pedania, i com que no han de compartir-lo, farien 

molta més vida social. A més, sol·licita el centre per a la seua associació tres dies complets a la setmana. 

José Manuel Meseguer, pedani de l'Altet, li pregunta a Inés Valenciano que qui l'ha nomenada 

presidenta li diu que ell és soci de l'Associació de Veïns i que no té constància que haja sigut nomenada. 

Inés Valenciano contesta que han tingut diverses reunions i han bustiat per tots els habitatges, fins i tot 

en el que ell viu, a més es va fer una reunió on va ser elegida com a presidenta de la Cooperativa; ho és 

des de fa dos anys i participant des de fa sis. 

Mariano Varela, regidor de Drets Socials, li comenta que ha entés que sol·licitarà una cessió permanent 

i que quan es reba la sol·licitud per l'OMAC se li contestarà des de Participació Ciutadana, ja que el centre 

que sol·licita és cívic i no social, per la qual cosa la decisió no li correspon a Benestar social. 

Puri Vives diu que li contestarà ella personalment quan es reba la sol·licitud. 

Vicente Urios, pedani dels Bassars explica que en l'Associació de Veïns dels Bassars es va fer una reunió 

amb tots els veïns i es va redactar un escrit en què s'especificaven tots els temes que es tenia previst 

demanar; no el llegirà com la resta de companys, perquè ja el té l'Ajuntament; però sí que vol que es 

reflectisca el treball de l'Associació de Veïns dels Bassars; a més, li diu al company de l'Altet que s'ha 

referit a temes dels Bassars, que qualsevol tema referent a aquesta pedania ho pot parlar amb ell, com 

a pedani, ja que ells no tenen cap problema a parlar amb altres associacions o pedanis. Li comenta que 

no pot demanar coses per als Bassars, quan la mateixa Associació de Veïns dels Bassars s'ha reunit i ha 

decidit el que demanen a l'Ajuntament, per tant, l'emplaça a reunir-se i parlar quan ell vulga. 
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José M. Marco, representant de DUNASS, demana disculpes per si li ha ofés en algun moment, i diu que 

no sols ho ha fet com a associació, sinó com a veí de la zona que sap com estan els camins, ho fa pel bé 

comú i creu que la Junta és el lloc per a això en l'àmbit general; no ha sigut la seua intenció interferir, ni 

posar-se per damunt d'ells, per això en pròximes reunions intentarà fer les peticions en conjunt. 

Antonio Garzón, pedani dels Arenals del Sol, es dirigeix també a José M. Marco per a posar-se a la seua 

disposició com a alcalde pedani, comenta que ha esmentat els Arenals en tres ocasions, l'asfaltat del 

carrer, que ell va sol·licitar ja en el seu moment i els temes de circulació viària del trànsit d'Illes Canàries. 

Diu que una part també està sol·licitada, però demana que s'analitze pels tècnics de l'Ajuntament. D'altra 

banda, li agraeix la seua preocupació per la pedania dels Arenals i li ofereix el seu contacte, pensa que 

les aportacions estan bé, però si se'n parla abans encara es poden millorar les peticions. 

José Mª Marcos contesta que sent haver creat polèmica, i que les seues propostes van encaminades 

com a usuari i veí; i aprofitant que tots estarien en la Junta, va decidir comentar-les. 

Ángel Tristán pregunta a Vicente Alberola per quin mitjà li farà arribar el pla de les canonades de l'Altet. 

Vicente Alberola, contesta que li ho farà arribar a través de Participació Ciutadana. 

Puri Vives diu que la Regidoria de Participació està oberta a tots, i que les respostes es faran arribar al 

més prompte possible. 

 

Es dona per acabada la sessió. 


